# نوفمبر 2018

# بطريركية الأقباط الأرثوذكس كنيسة مارمينا بهومديل - نيو جيرسي



# من هم القديسين

الأحد: 08:30 - 08:30 ص

8:30 – 11:30 ص الأربعاء: 45:45 - 11:15 ص

الجمعة: 7:30 – 10:00 ص

السبت: 7:30 – 10:00 ص

في شهر نوفمبر من كل عام تحتفل الكنيسة بعيد إستشهاد شفيعها القديس العظيم مارمينا العجائبي، وبهذه المناسبة نريد أن نتكلم عن من هم القديسون!

+ِ القديسون أناس سلكوا طريق القداسة ووصلوا إلى السماء. والقداسة مطلوبة من الجميع "كُونُوا قِدِّيسِينَ لأَنًى أَنَا قُدُّوسٌ"(1بط 1:11). وهي الحالة التي خُلقِ عليها أبونا آدم وأمنا حواء منذ البداية وقبل السقوط. إذاً عندما نسعي في طريق القداسة نحن نحاول بمعونة الله أن نسترجع تلك الصورة الأولى التي خلقنا عليها الله لكي نستمتع بمحبته

+ القداسة هي نقاوة القلب من الداخل وهي شرط رؤية الله لأن الله يريد قداستنا، يقول السيد المسيح "طُويَي لِلْأَنْقِيَاءِ الْقَلْبُ، لأَنَّهُمْ يُعَايِنُونَ اللَّهَ" (مت 5:8)، ويقول معلمنا بولس الرسول "الْقَدَاسَةَ الَّتِي بدُونِهَا لَنْ يَرَى أَحَدٌ الرَّبَّ" (عب 14:12). ولكّيما تصل إلى نقاوة القلب لابد وأن تجتهد في نقاوة الأفكار؛ ونقاوة الأفكار لا تتحقق إلا بحراسة الحواس،فالحواس هي المدخل إلى الأفكار والأفكار توصل إلى القلب..... إذاً من هم القديسون ؟

> 1- هم الذين يقومون بدورهم في الشركة مع الروح القدس فيربحون ثمار الروح. هذه الشركة تتطلب جهاداً من الإنسان ونعمة الروح القدس.

> 2- هم الذين يحاسبون أنفسهم بإستمرار أولاً بأول ويحيون حياة التوبة اليومية.

> 3- هم الذين يخضِعون إرادتهم بإستمرار لإرادة الله في كل موقف كبير أم صغير. فالقداسة هي إتفاق إرادة الإنسان مع إرادة الله الكلية الصلاح "لِتَكُنْ مَشِيئَتُكَ كَمَا فِي السَّمَاءِ كَذٰلِكَ عَلَى الأَرْضِ" (مت 10:6)، وهذا الأمر يحتاج إلى تغصب.

> 4- القديسون هم الذين يدربون أنفسهم دائماً لكيما يكون لهم "ضَمِيرٌ بِلاَ عَثْرَةٍ مِنْ نَحْوِ اللهِ وَالنَّاس"(أع 16:24)، وصارت حواسهم مدربة علي "التَّمْيِيزِ بَيْنَ الْخَيْرِ وَالشَّرِّ" (عب 14:5).

> 5- القديسون هم الذين يدربون أنفسهم على أن يعاملوا الناس كما يريدون الله أن يعاملهم وأن يعاملوا الناس كما يريدون أن يعاملهم الناس.

> القديسون هم الذين يرتبون أولوياتهم بصورة صحيحة. يعرفون أن الصلاة (الحديث مع الله) أهم من

الحديث مع الناس، قراءة الكتاب المقدس أهم من قراءة الجرائد والمجلات، الروح أهم من الجسد، والسماء أهم من الأرض، والأبدية أهم من الحياة المؤقتة هنا ....

7- هم الذين يدربون أنفسهم على الوجود الدائم في حضرة الله من خلال الصلاة الدائمة "يا ربي يسوع المسيح إبن الله إرحمني أنا الخاطئ".

8- هم الذين يحافظون على الإتضاع ككنز ثمين، وكسلاح يهزم كل قوي العدو.عندما أبصر القديس مكاريوس الكبير فخاخ الشياطين الكثيرة والمرعبة صرخ <<يا رب من ينجو من هذه كلها؟>> فجاءه صوت من السماء <<المتواضعون يفلتون منها>>.

9- القديسون هم الذين تدربوا على فنون الحرب الروحية واقتنوا خبرتها.عاشوا في تلمذة حقيقية للإنجيل وللأباء القَّديسين وللكنيسة، فتعلموا كيف ومتى يستخدمون أسلحة الحرب الروحية.

10- القديسون هم الذين يرون صورة الله في كل خليقته،هم الذين يحبون الله وبحبون كل خليقته من خلال محبتهم لله.هم الذين كرسوا أفكارهم وقلوبهم وحواسهم لمحبة الله ومحبة كل الناس. يتقدسون أي يتكرسون لله؛ التقديس هو التكريس والتخصيص لله.

# الثلاثاء

الإجتماعات:

7:30 - 8:30 م إجتماع الصلاة

الأربعاء

7:00 م درس الألحان

7:00 م إجتماع السيدات

الجمعة

6:30 – 8:15 م درس الكتاب بالانجليزية للأطفال

8:00 - 7:00 م درس الكتاب

8:00 - 9:30 م إجتماع الشباب بالإنجليزية

8:00 - 9:30 م إجتماع الرجال

السبت

4:30 – 5:00 م تسبحة عشية

5:00 – 5:30 م عشية

7:00 - 5:30 م مدارس الأحد

7:00 - 5:30 م درس الكتاب

7:00 – 9:00 م تسبحة نصف

إجتماع أسرة القديس يوسف النجار للمسنيين السبت 3 نوفمبر بعد القداس الإلهي.

## الإعترافات:

الجمعة والسبت مساءأ وعقسب القداسات الإسبوعية.

بدء صوم الميلاد المجيد الأحد 25 نوفمبر

إعطنا يا ربي أن نعيش حياة القداسة التي بدونها لا نقدر أن نراك، وأن نكون قديسين كما إنك أنت قدوس. ببركة صلوات الشهيد العظيم مارمينا قديس هذا الشهر. نهضة عيد القديس العظيم مارمينا

القداسات إبتداء من الثلاثاء 20 نوفمبر 7:30 - 7:30 ص عدا الأربعاء 8:45 - 11:15 ص

قداس عيد إستشهاد القديس العظيم مارمينا السبت 24 نوفمبر 7:30 - 10:30 ص

خادماكما في الرب ...

القمص: إبرآم جورجي القسس: إبراهيم واصف

ابتداء من الإثنين 19 نوفمبر

العشية والتمجيد والعظة

8:30 - 6:30 م

موبايل: 3638 - 581 (732) موبايل: 4831 - 601 (908)

يمكنكم الحصول علي نسخة إليكترونية من الخطاب علي www.stminas.com

تليفون الكنيسة: 7323321052

فاكس الكنيسة : 7323321049





## Coptic Orthodox Patriarchate Saint Mina's Church - Holmdel New Jersey

P. O. Box 465, Holmdel, NJ 07733



## Who are the saints?



During the month of November every year, the church celebrates the feast of the martyrdom of its intercessor, St. Mina the wonderworker. For this reason, we will take this opportunity to know who are the saints!

- + Saints are people who walked in the path of holiness, reached heaven and became holy. In fact, holiness is asked from all of us, as it written "Be holy, for I am Holy" (1 Peter 1:16). Being holy is the state, which our father Adam, and our mother Eve were in at the beginning prior to their fall. When we walk in the path of holiness, we are simply bringing back the state that we were originally created with the help of God so that we may enjoy His love and connection.
- + Holiness is purity of our inner hearts, which must be attained so that we may see God, as He wants us to be holy. Our Lord Jesus said "Blessed are those who are pure in heart for they shall see God" (Matthew 5:8) and St. Paul says "pursue peace with all people and holiness, without which no one will see the Lord" (Hebrews 12:14). Purity of the heart can be attained by starting with the purity of the mind and thoughts that can only be sustained by guarding the senses. The senses are the gate to all thoughts as they either allow or prevent the thoughts to enter into the heart... Who are the Saints then?
- 1- Those who do their role in their fellowship with the Holy Spirit, which will grant them the fruit of the spirit.
- 2- Those who constantly assess themselves day by day and live the life of continual repentance.
- 3- Those who put the will of God ahead of their own will in every issue big or small. Holiness is the agreement of both the will of man and the will of God who is full of righteousness as we pray saying "on earth as it is in heaven" which requires persistence.
- 4- Saints are those who strive continually to have a "conscience without offense toward God and men" (Acts 16:16). Their senses become accustomed to "discern both good and evil". (Hebrews 5:14)
- 5- Saints are those who deal with people in the same way they wanted to be dealt with by God and treat others in the same way they want to be treated.
- 6- Saints are those who correctly prioritize their time knowing that prayer (talk with God) is more important that talking with people; reading the Holy Bible is more important than reading newspaper; feeding the Spirit is more important than feeding the body; heaven is more important than earth; eternal life is more important than our temporary life here...

- 7- Those who train themselves to continually be in God's presence through constant prayer "my Lord Jesus Christ have mercy on me a sinner".
- 8- Those who protect themselves from pride as if they are protecting a treasure, as humbleness is a weapon that defeats any strong enemy. When St. Macarius the Great saw the scary traps prepared by Satan he cried out saying "Lord, who could escape from those", and he heard a voice from heaven saying, "those who are humble escape".
- 9- Saints are those who exercised and attained the knowledge about the arts of spiritual war. They lived in true discipleship to the Bible, church fathers, and the church. They learned how and when to use the weapons of the spiritual war.
- 10- Saints are those who see the image of God in all His creatures. They love God and all His creatures through their love for Him. They are those who devote their thoughts, hearts, senses to the love of God and all the people. They become holy as in "devotion to God" as Holiness is the consecration and devoting one's self to God.

# Weekly Divine Liturgies Sunday: 6:00 - 8:30 AM

: 8:30 – 11:30 AM

Wed. : 8:45 -11:15 AM Friday : 7:30 - 10:00 AM

Sat. : 7:30 – 10:00 AM

#### Weekly Meetings

#### Tuesday

7:30 - 8:30 PM Weekly Prayer

#### Wednesday

7:00 - 8:30 PM Hymns class

7:00 - 8:30 PM Women's Meeting

#### Friday

6:30 - 8:00 PM children Bible study

7:00 - 8:00 PM Bible study (Arabic)

8:00 - 9:30 PM H.S. Youth Meeting

8:30 - 10:00 PM Young adult fellowship meeting 8:00 - 9:30 PM Men's Meeting

#### Saturday

**4:30 - 5:00 PM Vesper Praises** 

5:00 - 5:30 PM Raising of Incense

5:30 - 7:00 PM Sunday school

5:30 - 7:00 PM Bible study (Arabic)

7:00 - 9:00 PM Midnight Praises

Fellowship of St. Joseph the Elder Saturday, Nov. 3<sup>rd</sup> after the Liturgy.

May the Lord grants us to live a holy life as without it, we are unable to see God and to become holy as You are Holy through the prayers of St. Mina, the saint of this month.

Nahda for St. Mina's Feast Starts on Monday, November 19<sup>th</sup> In vespers, veneration, and sermon from 6:30 - 8:30 PM.

### Liturgies

Start Tuesday, November 20<sup>th</sup> 7:30 - 10:00 AM Except Wed. 8:45 - 11:15 AM Liturgy commemorating

St. Mina's Martyrdom
Saturday, November 24<sup>th</sup>

7:30 - 10:30 AM



## **CONFESSIONS**:

Friday & Saturday Evening & after weekly Liturgies.

Nativity fasting Start
November 25

Servants of the Lord ...

Fr. Abraam Georgy

Fr. Abraham Wassef

Cell No. : (732) 581 - 3638 Cell No. : (908) 601 - 4831

Church Tel: (732) 332-1052

Church Fax: (732) 332-1049